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Dopravná komisia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

Košice: 11. 04. 2014 
Číslo: 1735/2014/OD-11509 
Vybavuje: Ing. Ladislav Olexa, PhD. 

e-mail:Ladislav.Olexa@vucke.sk  
Telefón:055/7268250 
Fax: 055/7568 259 

  
 

 
ZÁPISNICA 

z 2. Zasadnutia Dopravnej komisie Zastupiteľstva Košického 
samosprávneho kraja, konaného dňa 11. 04. 2014 

 

PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie 
2. Plnenie uznesení 
3. Prerokovanie materiálov predkladaných Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja na 

4. zasadnutie Zastupiteľstva, ktoré sa bude konať 28. apríla 2014 
a) Bod č. 5      Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2013 
b) Bod č. 6      Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014 
c) Bod č. 7      Poskytnutie dotácií nad 3 300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného  
 nariadenia  Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení  
 neskorších zmien a doplnkov 
d) Bod č. 8      Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja,  
 ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho  
 kraja č. 5/2008 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách  
 a školských zariadeniach v znení neskorších predpisov 
e) Bod č. 9     Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja,  
 ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho   
 kraja č. 17/2012 o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia  
 v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického  
 samosprávneho kraja 
f) Bod č. 10    Predĺženie platnosti PHSR 
g) Bod č. 11    Prínos projektu Košice – EHMK 2013 pre Košický samosprávny kraj 
h) Bod č. 21    Informatívna správa o činnosti EZÚS Via Carpatia 
i) Bod č. 22   Informatívna správa o priebehu prípravy sektorových stratégií (ROP 2007 –  
 2013) 
j) Bod č. 23    Informatívna správa o činnosti SO/RO pre ROP v programovom období  

 2007 – 2013 
4. Rôzne 
5. Záver zasadnutia 
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K bodu č.1 
Otvorenie 
 
Vyjadrenie 
 Rokovanie dopravnej komisie (ďalej len „DK“) otvoril Ing. László Iván, predseda DK, ktorý 
privítal privítal Ing. Bartoša, riaditeľa SC KSK, Ing. Krempaského, riaditeľa ORID, s.r.o. 
a prítomných členov komisie.  

p. Iván požiadal členov komisie, aby sa vyjadrili k programu, v ktorom oproti pozvánke došlo 
k zmenám v dvoch bodoch – vypustil sa materiál v bode č. 3 písm. c) – „Významné spoločenské 
a kultúrne podujatia v roku 2014 v Košickom samosprávnom kraji - poskytnutie dotácií nad 
3  300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia KSK č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v 
znení neskorších zmien a doplnkov“ a nahradil sa materiálom „Bod č. 10 – Návrh VZN 
Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa VZN Košického samosprávneho kraja 
č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení VZN Košického 
samosprávneho kraja č. 8/2008.“  Zároveň oznámil, že nastala zmena v DK Z KSK a to, že pána 
Gejza Sačka, vymenil PhDr. Stanislav Vospálek. 
 
Uznesenie č. 11/2014:  
Členovia DK odsúhlasili navrhovaný program zasadnutia. Komisia bola uznášania schopná. 
 
Hlasovanie č. 1:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 
K bodu č. 2  
Schválenie „Plnenie uznesení“  
  
Vyjadrenie:  
 Predseda DK požiadal tajomníka DK o informovanie plnenia uznesení z ostatného 
zasadnutia komisie. Ing. Olexa, PhD. informoval o splnení všetkých uznesení z predchádzajúceho 
zasadnutia DK. Prítomní nemali žiadne pripomienky. 
 
Uznesenie č. 12/2014:  
Prítomní členovia DK zobrali informácie na vedomie. 
 
Hlasovanie 2:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 
K bodu č. 3  
Prerokovanie materiálov predkladaných Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja na 
zasadnutí, ktoré sa bude konať 28. apríla 2014 
 
Vyjadrenie: 
 Ing. Iván stručne prezentoval materiály „Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za 
rok 2013“, „Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014“, „Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne 
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záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2008 o určení výšky príspevku na 
čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v znení neskorších predpisov“, 
„Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho  kraja č. 17/2012 o výške 
úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja“, „Návrh Všeobecne záväzného 
nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 
nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 1/2002 o používaní symbolov Košického 
samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
č. 8/2008“, „Predĺženie platnosti PHSR“, „Prínos projektu Košice – EHMK 2013 pre Košický 
samosprávny kraj“, „Informatívna správa o činnosti EZÚS Via Carpatia“, „Informatívna správa 
o priebehu prípravy sektorových stratégií (ROP 2007 – 2013)“ a „Informatívna správa o činnosti 
SO/RO pre ROP v programovom období 2007 – 2013“. Oznámil, že materiál „Poskytnutie 
dotácií nad 3 300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia  Košického samosprávneho 
kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov“, bol stiahnutý 
z rokovanie Dopravnej komisie Zastupiteľstva KSK. 

 
 

K materiálu „Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2013“ predseda 
komisie požiadal Ing. Karafovú, vedúcu odboru financií Úradu KSK, aby priblížila materiál. 
Ing. Karafová všetkých informovala o stave finančných prostriedkov v záverečnom účte 
Košického samosprávneho kraja, o prebytku a prerozdelení finančných prostriedkov. Úprava je 
na základe daňovej prognózy Inštitútu Ministerstva financií SR príjmy z dane z príjmov 
fyzických osôb a podrobne vysvetlila jednotlivé položky, ktoré sú uvedené v predkladanom 
materiály.  
 
Uznesenia č.13/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie a schváliť materiál: 
„Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2013“. Materiál prezentovala 
Ing. Karafová, vedúca odboru financií Úradu KSK“.  
 
Hlasovanie 3:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 
 K materiálu „Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014“ podala 
stručné informácie Ing. Karafová, vedúca odboru financií Úradu KSK – predkladaný materiál 
priamo súvisí so záverečným účtom KSK. 
Ing. Karafová povedal, že Správa ciest KSK bude mať navýšený rozpočet o 952.000,- €, ktoré 
budú použité na opravy ciest II. a III. triedy. Pán Rečka sa chcel vedieť prečo finančné 
prostriedky o ktoré bude mať Správa ciest KSK navýšený vlastný rozpočet budú použité iba na 
riešenie výtlkov. Prečo sa nepoužijú fin. prostriedky na súvislé opravy. Ing. Bartoš, riaditeľ 
Správy ciest KSK reagoval, že na súvislé opravy je potrebná o mnoho vyššia suma, lokálne 
vysprávky plánované pre tento rok sú. Suma o ktorú bude mať Správa ciest KSK navýšený 
rozpočet nie je na opravy ciest ako také, ale na bežné výdavky čo je napr. nákup posypového 
materiálu, servis dopravných prostriedkov... Ing. Iván požiadal Ing. Bartoša o vyčíslenie na čo 
budú použité finančné prostriedky, ktoré má v rozpočte Správa ciest KSK. Ing. Sedlák podporil 
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návrh pána Rečku a povedal, že dopravná infraštruktúra je vizitkou kraja. Zvážiť, pokiaľ to 
rozpočet dovolí, aby sa finančné prostriedky použili na súvislé opravy.  
Prítomní sa zhodli, že je potrebné, aby boli presne špecifikované názvy v materiály, tak aby 
nedošlo k mylnému vysvetľovaniu si pojmov. Zároveň sa všetci zhodli na tom, že je potrebné 
i naďalej sledovať rozpočet kraja a pri predaji majetku alebo inému možnému príjmu, ho 
prioritne použiť do opráv ciest v kraji. 
 
Uznesenia č.14/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť materiál: „Úprava 
rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014“ 
  
Hlasovanie 4:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 
 K materiálu „Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, 
ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja 
č. 5/2008 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 
zariadeniach v znení neskorších predpisov“ o materiály informoval Ing. Kandráč, vedúci 
odboru školstva Úradu KSK, ktorý povedal že sa upravuje iba maximálna hranica a minimálna 
ostáva nezmenená. 

Uznesenia č.15/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť materiál: „Návrh 
Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 
Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v znení neskorších 
predpisov“ 
 
Hlasovanie 5:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 
 K materiálu „Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, 
ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho  kraja 
č. 17/2012 o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia 
v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho 
kraja“   informovala prítomných Ing. Jusková, vedúca odboru sociálnych vecí Úradu KSK. 
Povedala, že dôvod zmeny je iba v časti „odoberania stravy“ pre klientov tak, aby to bolo 
v súlade so zákonom. 

Uznesenia č.16/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť materiál: „Návrh 
Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 
Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho  kraja č. 17/2012 o výške úhrady za 
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sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja“ 
 
Hlasovanie 6:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 
K materiálu „Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, 
ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja 
č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 8/2008“, prítomných v mene 
Mgr. Dancákovej, vedúcej právneho odboru Úradu KSK, informoval tajomník DK, Ing. Olexa, 
PhD., ktorý stručne vysvetlil dôvody pre potrebné zmeny. 
 
Uznesenia č.17/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť materiál: „Návrh 
Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 
Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 1/2002 o používaní symbolov 
Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného nariadenia Košického 
samosprávneho kraja č. 8/2008. 
 
Hlasovanie 7:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 

K materiálu: „Pred ĺženie platnosti PHSR“ prítomných informoval Ing. Fülöp, zástupca 
riaditeľa Úradu KSK a zároveň vedúci odboru regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie 
projektov Úradu KSK. Povedal, že nutnosť predĺženia je kvôli názvu v ktorom je ohraničené 
obdobie t. j. 2007 – 2014, nakoľko nové PHSR bude prijaté až v roku 2015, bola potrebná táto 
zmena. 

 
Uznesenia č.18/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť materiál: „Predĺženie 
platnosti PHSR“ 
 
Hlasovanie 8:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 

K materiálu: „Prínos projektu Košice – EHMK 2013 pre Košický samosprávny kraj“ , 
prítomných informovala Ing. Kovácsová, vedúca odboru kultúry a cestovného ruchu Úradu KSK 
prítomných upovedomila, že predkladaný materiál je aj vo forme prezentácie na webe KSK. 
Materiál prijala DK Z KSK na vedomie. 
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Uznesenia č.19/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie materiál: „Prínos projektu 
Košice – EHMK 2013 pre Košický samosprávny kraj“ 
 
Hlasovanie 9:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 

K materiálu: „Informatívna správa o činnosti EZÚS Via Carpatia“  prítomných 
informoval Ing. Fülöp, zástupca riaditeľa Úradu KSK a zároveň vedúci odboru regionálneho 
rozvoja, plánovania a implementácie projektov Úradu KSK. Predmetný materiál prijala DK 
Z KSK na vedomie 
 
Uznesenia č.20/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie materiál: „Informatívna 
správa o činnosti EZÚS Via Carpatia“ 
 
Hlasovanie 10:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 

K materiálu: „Informatívna správa o priebehu prípravy sektorových stratégií (ROP 
2007 – 2013)“ prítomných informoval Ing. Fülöp, zástupca riaditeľa Úradu KSK a zároveň 
vedúci odboru regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie projektov Úradu KSK. 
Podrobnejšie informoval členov komisie o jednotlivých 14 sektorových stratégiách. Predmetný 
materiál prijala DK Z KSK na vedomie. 
 
Uznesenia č.21/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie materiál: „Informatívna 
správa o priebehu prípravy sektorových stratégií (ROP 2007 – 2013) 
 
Hlasovanie 11:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
 

K materiálu: „Informatívna správa o činnosti SO/RO pre ROP v programovom období 2007 
– 2013“ prítomných informoval Ing. Mitterpák, poverený vedením SO/RO. Predmetný materiál 
prijala DK Z KSK na vedomie 

Uznesenia č.22/2014:  
Dopravná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie materiál: „Informatívna 
správa o činnosti SO/RO pre ROP v programovom období 2007 – 2013“ 
 
Hlasovanie 12:  

Prítomní: 13 Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0  
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K bodu č. 4  
Rôzne  
 
Vyjadrenie: 
 Ing. Hužvík prezentoval Záverečnú správu komisie pre zúčtovanie strát výkonov vo 
verejnom záujme, konkrétnu výšku odsúhlasených úhrad za služby vo verejnom záujme 
poskytnutých autobusovými dopravcami v roku 2013. Ing. Filipko sa spýtal, prečo je taký veľký 
rozdiel medzi cestovným pre občanov nad 70 rokov veku v Prešovskom samosprávnom kraji 
a Košickom samosprávnom kraji. Ing. Hužvík vysvetlil dôvody, že je to dlhodobo neriešený 
problém sociálnej politiky štátu. Vláda SR už koncom roka 2009 dala prísľub pre riešenie tejto 
problematiky, no dosiaľ ústredné orgány štátnej správy nevykonali nevyhnutné kroky 
k jednotnému uplatňovaniu sociálnej politiky vo verejnej doprave. Zároveň uviedol, že z úrovne 
predsedu bol v závere roka 2013 adresovaný list na ministra dopravy k riešeniu sociálnych zliav 
a po zúčtovaní roka 2013 aj k téme neobjektívnych východísk pri fiškálnej decentralizácii.  

 
Ing. Sedlák sa spýtal na medializovanú kauzu dopravy v Slovenskom raji a zároveň sa spýtal 

na rušenie niektorých spojov. Ing. Hužvík sa vyjadril k obom témam. Téma „rušenia niektorých 
spojov“ – všetky zásadné úpravy v cestovnom poriadku sú konzultované so zástupcami obcí, 
rozsah služieb je dlhodobo na území kraja udržiavaný v rovnakom rozsahu a raz ročne sa konajú 
parciálne porady k tvorbe cestovných poriadkov, za účasti prítomných zástupcov dotknutých 
miest a obcí, dopravcov a Odboru dopravy Úradu KSK. Téma „medializovaná kauza dopravy 
v Slovenskom raji“ – išlo o informácie, ktoré boli neúplné prezentované a vytrhnuté z kontextu. 
Zároveň vysvetlil čo je v pravidelnej autobusovej doprave považované za verejný záujem 
a konštatoval, že na dopravu, ktorá má rekreačný, turistický alebo miestny charakter nie je 
možné, podľa platného zákona o cestnej doprave, uzatvárať zmluvu o službách vo verejnom 
záujme. Na základe tohto vyjadrenia sa prítomní odporučili, aby sa k odborným témam pre média 
mali možnosť vyjadriť aj odborní zamestnanci Úradu KSK.  

 
Ing. Bečarik sa pýtal na situáciu v obci Poráč. Mal so sebou list v ktorom je opísaný zlý stav 

cesty. Ing. Olexa, PhD. odpovedal, že boli vykonané najnutnejšie opatrenia na zlepšenie stavu 
povrchu cesty III/536005 Rudňany – Poráč. Ing. Bartoš, riaditeľ Správy ciest 
KSK  zabezpečil  opravu uvedenej cesty  a informoval o jej realizácií starostu obce Poráč. Vedúci 
odboru dopravy Ing. Olexa bol  overiť vykonané opatrenia dňa 09. 04. 2014 a  vysvetlil  finančnú 
situáciu pánovi starostovi Ing. Volčkovi. Aktuálne sa vykonala oprava výtlkov čím sa zlepšil stav 
povrchu cesty. Na súvislé opravy nie je v súčasnosti dostatok finančných prostriedkov.  

 
Ing. Bečarik sa pýtal na dopravnú dostupnosť verejnou dopravou do turistických oblasti 

v Slovenského Raja a iných turistických oblastí. Ing. Hužvík uviedol, že platný zákon o cestnej 
doprave č.56/2012 neumožňuje  objednávateľom (v tomto prípade KSK) uzatvárať zmluvu 
o službách vo verejnom záujme na dopravu, ktorá má turistický, rekreačný alebo miestny 
charakter. Pri najbližšej možnosti budeme na MDVRR SR apelovať, aby zmenilo znenie zákona, 
no v súčasnom stave legislatívy je doprava s takýmto účelom odkázaná na aktivity združení 
cestovného ruchu v spolupráci s podnikateľmi turistickom ruchu. 
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 Prítomní členovia komisie dopravy sa dohodli, že nasledujúce Zasadnutie dopravnej komisie 
bude dňa 13.6.2014 o 9.00 hod. na Úrade KSK. 
 
Uznesenie č.23:  
Dopravná komisia berie informácie na vedomie.  
 
Hlasovanie 13:  
Prítomní: 13  Proti: 0  Za: 13   Zdržal sa: 0 
 
 
K bodu č. 5  
Ing. Lázslo Iván poďakoval prítomným za ich aktívnu účasť a uzavrel zasadnutie Dopravnej 
komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja.  
 
 
 
 
......................................................    ..................................................... 
      Ing. Ladislav Olexa, PhD.                Ing. Lázslo Iván  
           tajomník komisie                      predseda komisie 


